
بیژن میرباقری، تهیه کننده و کارگردان فیلم 
سینمایی »ناطور« از احتمال اکران این فیلم در 
گروه هنروتجربه در نیمه دوم امسال خبر داد. 
بیژن میرباقری تهیه کننده و کارگردان سینما که 

آبان ماه سال گذشته برای فیلم تازه خود با عنوان 
»ناطور« از سازمان سینمایی پروانه نمایش دریافت 
کرده بود در گفت وگو با »مهر« درباره سرانجام این 
فیلم برای ورود به چرخه اکران عمومی توضیح داد: 
همچنان به دلیل وضعیت حاکم بر سینماها 
تمایلی به اکران این فیلم 

نداریم. در این وضعیت فیلم های کمدی بیشتر 
پسندیده می شوند و به همین دلیل ما هم ترجیح 
داده ایم برنامه ریزی برای اکران »ناطور« را به آینده 
موکول کنیم. وی ادامه داد: من به عنوان کارگردان 
می دانم که فیلمم مخاطب خاص خود را دارد و به 
همین دلیل شاید بازه زمانی بعد از شهریورماه و در 
قالب اکران در گروه »هنروتجربه«، شرایط 
مناسب تری برای اکران این فیلم باشد. 
میرباقری درباره دیگر برنامه های خود بیان داشت: 
در حال حاضر قصدی برای کارگردانی فیلم جدید 
ندارم اما فیلم دیگری را به نام »سلیمان« به عنوان 
تهیه کننده در دست دارم که کارگردانی آن را 
محمد اسماعیلی برعهده دارد و این روزها مراحل 
فنی خود را طی می کند. وی در پایان اظهارکرد: 
»سلیمان« در مرحله صداگذاری است اما برنامه ای 
برای حضور آن در جشنواره نداریم. قصدمان 
آماده سازی فیلم برای پخش خارج از کشور است. 
فیلم »سلیمان« یک کار پلیسی و معمایی است 
که در داستان آن قتلی به وقوع پیوسته و پلیس 

به دنبال حل معمای این قتل است.
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 کوشک جلالی تئاتر
 به صحنه می برد

فیلم جورج کلونی آخر 
سال اکران می شود

 کنسرتی از عاشقانه های 
»ناصر چشم آذر«

کنسرت نوستالژی عاشقانه های ناصر چشم 
آذر در شهر اصفهان برگزار می شود. کنسرت 
یادبود زنده یاد ناصر چشم آذرـ آهنگساز ـ با 
رهبری آرمین قیطاسی و خوانندگی مهدی 
یغمایی پنجشنبه )۱۸ خردادماه( در دو سانس 
۳۰ دقیقه در سالن  ۳۰ دقیقه و ۲۲و ۱۹و
سیتی سنتر اصفهان برگزار می شود. قیمت 
بلیت های این کنسرت از ۱۸۵ هزار تومان آغاز 
می شود و تا سقف ۳۷۵ هزار تومان ادامه دارد. 
در معرفی این کنسرت، به این جمله مشهور 
هنرمند اشاره شده است: »موسیقی زندگی 
من است و باران عشق زمزمه آن.« ناصر چشم 
آذر متولد اردبیل بود و از پنج سالگی به همراه 
خانواده به تهران آمد و در سایه تعلیمات 
پدر، مرحوم اسماعیل چشم آذر از نوازندگان 
به نام موسیقی آذربایجان شروع به یادگیری 
موسیقی کرد. او در کودکی ساز آکاردئون را 
برگزید و همراه آن تئوری های موسیقی را 
نیز فرا گرفت. علاقه او به موسیقی و استعداد 
زیاد او سبب شد که از ۱۲ سالگی به همراه 
پدر وارد ارکستر آذربایجانی رادیو ایران شود. 
در ۲۰ سالگی دو سال بعد به آمریکا رفت و 
 Jazz موفق به گذراندن دوره فشرده موسیقی
شد. چشم آذر در حوزه ساخت موسیقی فیلم 
و سریال از چهره های برجسته کشورمان بود. 
ناصر چشم آذر ۱۴ اردیبهشت ۱۳۹۷ بر اثر 

سکته  قلبی در تهران درگذشت.

تئاتــر
 »شمعدانی ها« 
به سنگلج می رود

نمایش »شمعدانی ها« به کارگردانی وحید 
نفر در تماشاخانه سنگلج روی صحنه می رود. 
نمایش، »شمعدانی ها« به نویسندگی ایوب 
آقاخانی و با کارگردانی وحید نفر از پنجشنبه 
۱۸ خردادماه تا ۲۳ تیر ماه هر شب ساعت 
۳۰ به مدت ۶۰ دقیقه در تماشاخانه  ۱۹و
سنگلج اجرا می شود. فرید اسلام زاده، بلقیس 
بیک زاده، سهیلا  مفیدی، سحر محسنی، سارا 
 حدادی، سهیل  خبازی  نژاد، ستایش امینی، 
محمد رضایی و ساناز خدایی بازیگران این 
نمایش هستند. دیگر عوامل این نمایش 
بوالفضل  ا کارگردان:  دستیار  عبارتنداز: 
 جمشیدی، منشی صحنه:  سحر محسنی، 
سهیلا  مفیدی و... علاقه مندان می توانند از 
https://www. طریق سایت تیوال به نشانی

tiwall.com/p/shamdaniha3  بلیت این 
نمایش را تهیه کنند.

عمران خان، نخست  وزیر سابق پاکستان بیان کرد که به 
خواست ارتش این کشور، دادگاه نظامی برگزار و او را به زندان 
می اندازند. به گزارش فارس، عمران خان رهبر حزب »تحریک 
انصاف« در یک مصاحبه درباره آینده پیش روی خود و حزبش 
اظهارنظر کرد. خبرگزاری رویترز مصاحبه  اختصاصی با عمران 
خان نخست وزیر سابق پاکستان در منزل شخصی او در لاهور 
ترتیب داد و نظرات او را درباره وضعیت جاری در پاکستان، 
آینده او و حزبش جویا شد. او در این مصاحبه به صراحت 
ارتش پاکستان و سرویس اطلاعات نظامی )آی اسِ آی( را 
به تلاش برای نابودی حزب تحریک انصاف و زندانی کردن 
خودش متهم کرد. سیاستمدار فعلی و قهرمان شناخته شده 
سابق کریکت پاکستان به این رسانه غربی اظهارکرد که 
»تردیدی ندارد« که آنها با برگزاری دادگاه نظامی او را به زندان 
خواهند انداخت. رویترز از عمران خان سوال کرد چه کسی 
پشت سرکوب حزب تحریک انصاف قرار دارد؟ عمران خان 
در جواب گفت: »دستگاه حاکم که مشخصا ارتش است، آنها 
حالا به طور علنی این کار را می کنند و دیگر حتی مخفی هم 
نمی کنند و این موضوع کاملا عیان و در دید همگان است.« 
خبرگزاری رویترز به سراغ ارتش پاکستان و سخنگویان آن 
رفت تا از آنها درباره اتهام زنی عمران خان جویا شود اما هیچ 
پاسخ و اظهارنظری دریافت نکرده است. عمران خان اعتراضات 
خشونت آمیز در شهرهای مختلف پس از دستگیری او را به 
ارتش و سرویس اطلاعاتی آن نسبت داد تا آنها بتوانند وی را 
هدف قرار دهند. پس از دستگیری عمران خان در اسلام آباد، 
اعتراضات شدید در شهرهای مختلف به خشونت کشید؛ 

خشونتی که منجر به کشته شدن حداقل ۹ نفر و جراحت 
صدها نفر شد و همچنین حملاتی به نهادهای دولتی و ارتشی 
هم انجام گرفت. دولت و ارتش پاکستان، عمران خان و حزبش 
را عامل این خشونت ها و حملات به نهادهای دولتی و نظامی 
خواندند اما او این اتهام را رد کرده و گفته که آنها به دنبال 
توجیه سرکوبگری خود و بهانه جویی برای اقدام کردن علیه 
حزب تحریک انصاف بوده اند. عمران خان در مصاحبه با رویترز 
درباره گمانه زنی های اخیر در پاکستان در خصوص احتمال 
برگزاری دادگاه نظامی علیه او صحبت کرد و گفت: »تنها راهی 
که آنها برای زندان انداختن من دارند، همین است.« به گفته 
نخست وزیر سابق پاکستان، برگزاری دادگاه نظامی و زندانی 
کردن او تنها راهی است که می تواند از حضور وی در انتخابات 

ماه نوامبر پاکستان و بازگشتش به قدرت جلوگیری کند.

    150 پرونده علیه عمران خان
عمران خان اعلام کرد که مخالفانش ۱۵۰ پرونده جنایی 
در دادگاه های غیرنظامی پاکستان علیه او ترتیب داده اند؛ 
پرونده هایی که به گفته او راه به جایی نمی برد. وی افزود: 
»در نتیجه تنها امید آنها این است و چون آنها مصمم به خارج 
کردن من از راهشان هستند، به نظر من آنها این کار را خواهند 
کرد، تمام جنجال آنها درباره دادگاه های نظامی این است که 
من را زندانی کنند. من تردیدی ندارم که هدف دادگاه های 
نظامی من هستم.« عمران خان سرویس اطلاعات نظامی 
پاکستان را متهم کرد که در سرکوب ها علیه حزب تحریک 
انصاف کاملا نقش دارد. به گفته او، سرویس اطلاعات نظامی از 

دو عضو ارشد حزب تحریک انصاف خواست که برای صحبت 
به دفترشان رجوع کنند و وقتی رفتند، به آنها گفته شد »تا 
وقتی از عضویت در حزب تحریک انصاف صرفنظر نکنید، 
اجازه خروج نخواهید داشت.« نخست وزیر سابق پاکستان 
از تلاش خود برای پیداکردن راهی به منظور گفت و گو با 
ارتش و خروج از بحران فعلی خبر داد اما به گفته او، هیچ 
پاسخی دریافت نکرد. این سیاستمدار پاکستانی »عاصیم 
منیر« فرمانده ارتش این کشور را به داشتن کینه و دشمنی 
متهم کرد. عاصیم منیر که نوامبر ۲۰۲۲ به فرماندهی ارتش 
پاکستان رسید، در سال ۲۰۱۹ رئیس سرویس اطلاعات 
نظامی پاکستان )آی اس آی( بود اما ناگهان در زمانی که 
عمران خان نخست وزیر بود، از منصبش برچیده شد. به نوشته 
رویترز، هیچ دلیل رسمی درباره چرایی برکناری عاصیم منیر 
از ریاست سرویس اطلاعات نظامی پاکستان منتشر نشد اما 
عمران خان در مصاحبه جدید خود برای اولین بار اذعان کرد 
که او خواستار برکناری منیر شده بود. عمران خان به رویترز 
تصریح کرد: »من فکر می کنم شاید او کینه ای داشته باشد زیرا 
من از او خواستم استعفا دهد. نمی دانم. او نباید اکنون مشکلی 
داشته باشد چرا که فرمانده ارتش است. پس چرا او این کینه 
را در دل دارد.« عمران خان در پایان مصاحبه با ابراز تحیر از 
حجم بالای کارزار شکل گرفته علیه او افزود: »)من کسی 
هستم( که ۵۰ سال در این کشور شناخته شده است، کسی 
که احتمالا همه جوایز این کشور را برده است و شاید شناخته 
شده ترین پاکستانی باشم اما ناگهان با من به عنوان یک بیگانه، 

به عنوان دشمن کشور رفتار می شود.

عمران خان: 

 با دادگاه نظامی مرا زندانی می کنند

بیـــن المـــلل
 

 
خبـــر

هشدار وزیر دفاع چین درباره 
رویارویی واشنگتن و پکن

وزیر دفاع چین ضمن هشدار درباره عواقب فاجعه بار 
هرگونه درگیری احتمالی بین واشنگتن و پکن، گفت: 
جهان به اندازه کافی بزرگ است که آمریکا و چین باهم 
رشد و توسعه پیدا کنند. »لی شانگفو« درباره عواقب 
فاجعه بار هرگونه درگیری احتمالی بین این کشور 
و آمریکا هشدار داد.  لی طی سخنرانی در اجلاس 
امنیتی آسیایی »گفت وگوهای شانگری- لا« اظهارکرد: 
»نمی توان انکار کرد که یک درگیری یا رویارویی جدی 
بین چین و آمریکا، فاجعه ای غیرقابل تحمل برای کل 
جهان خواهد بود.« به نوشته خبرگزاری »رویترز«، 
او اظهارداشت که به رغم این واقعیت که دو کشور از 
بسیاری جهات با هم تفاوت دارند، اما چین گفت وگو را بر 
تقابل با آمریکا ترجیح می دهد. وزیر دفاع چین توضیح 
داد: »با این حال، این مساله نباید مانع از آن شود که هر 
دو طرف به دنبال زمینه های مشترک و منافع مشترک 
برای توسعه روابط دوجانبه و تعمیق همکاری ها باشند.« 
لی در ادامه تاکید کرد که جهان به اندازه کافی بزرگ 
است که چین و آمریکا با هم رشد و توسعه پیدا کنند. 
او پیش از این نیز ضمن اشاره به گسترش پایگاه های 
نظامی برخی کشورها و افزایش سرعت رقابت تسلیحاتی 
در منطقه شرق آسیا، گفته بود: »این بلوک ها فقط باعث 

بی ثباتی منطقه می شوند.« 

رزمایش ناوگان روسیه در دریای ژاپن
وزارت دفاع روسیه از آغاز رزمایش ۱۵ روزه ناوگان 
عملیاتی روسیه در آب های دریای ژاپن و دریای 
اوخوتسک خبر داد. وزارت دفاع روسیه از آغاز آغاز 
رزمایش عملیاتی ۱۵ روزه ناوگان روسیه در آب های 
دریای ژاپن و دریای اوخوتسک که تا ۲۰ ژوئن )۳۰ خرداد 
ماه( ادامه دارد، خبر داد. وزارت دفاع روسیه نوشت: 
»بیش از ۶۰ کشتی جنگی و کشتی پشتیبان و حدود 
۳۵ هواپیمای نیروی دریایی، نیروی ساحلی و بیش از 
۱۱ هزار نظامی در رزمایش نیروهای ناوگان اقیانوسیه 
مشارکت دارند.« این دومین بار است که روسیه در دریای 
ژاپن رزمایش برگزار می کند و پیش از این نیز اوایل 
اردیبهشت ماه، منابع رسانه ای از برگزاری رزمایش ضد 
زیر دریایی ناوگان روسیه در »دریای ژاپن« خبر دادند. 
آن رزمایش با مشارکت ناوگان روسیه در اقیانوس آرام  
و حضور  ناوشکن ضد زیردریایی »آدمیرال تریبوتس« 
در دریای ژاپن برگزار شد. تنش ها بین ژاپن و روسیه 
در ماه های اخیر افزایش یافته و دلیل آن حمایت ژاپن از 
اوکراین پس از آغاز درگیری ها در این کشور است. ژاپن و 
روسیه درگیر یک مناقشه ارضی چند دهه ای نیز هستند. 
ژاپن ادعای مالکیت جزایر کوریل جنوبی را که توکیو آن ها 

را »سرزمین های شمالی« می نامد، دارد.

دیمیتری  پسکوف: 

آماده گفت وگو درباره تسلیحات اتمی هستیم
کوتــــاه

سخنگوی کرملین ضمن مثبت ارزیابی 
کردن اظهارات مشاور امنیت ملی کاخ سفید 
درباره مذاکرات کنترل تسلیحاتی، گفت: با 
این حال واشنگتن و مسکو دچار کمبود 
شدید اعتماد متقابل هستند. »دیمیتری 
جمهوری  ریاست  سخنگوی  پسکوف« 
روسیه از آمادگی مسکو برای مشارکت در 
گفت وگوهای کنترل تسلیحات اتمی خبر 
داد. پسکوف طی نشست خبری در کرملین 
اظهارکرد: »روسیه آماده گفت وگو است 
و صحبت در مورد سلاح های هسته ای را 
بسیار مهم می داند. با این حال، روسیه و 
آمریکا از کمبود شدید اعتماد متقابل رنج 
می برند.« وی ضمن مهم و مثبت توصیف 
کردن اظهارات »جِیک سالیوان« مشاور 

امنیت ملی کاخ سفید درمورد مذاکرات 
تسلیحات هسته ای، توضیح داد: »امیدواریم 

گام های ملموسی برداشته شود و سپس 
پیشنهادات را بررسی کنیم.« به نوشته 

سخنگوی  »اسپوتنیک«،  خبرگزاری 
کرملین درباره توافق گروه »اوپک پلاس« 
برای کاهش تولید نفت خام نیز توضیح 
داد: »توافقات کلی وجود دارد که روسیه به 
آنها عمل خواهد کرد. فرمول اوپک پلاس 
برای تضمین ثبات در بازارهای جهانی 
انرژی بسیار مهم است.« پسکوف افزود: 
اخبار دریافتی در مورد تلاش برای کودتا 
در قرقیزستان بسیار نگران کننده است و 
روسیه از نزدیک اوضاع را زیر نظر دارد. پیش 
از این، »سرگئی ریابکوف« معاون وزیر 
امور خارجه فدراسیون روسیه به آمریکا 
هشدار داده بود که نباید درباره فروپاشی 
توافقنامه های کنترل تسلیحاتی به مسکو 

ضرب الاجل دهد.

کودتای نافرجام در قرقیزستان
در پی تلاش های نافرجام برای کودتا علیه دولت منتخب در 
قرقیزستان، ۱۱۰ سرباز و مقام دولتی طی این عملیات دستگیر 
شدند و کمیته دولتی امنیت ملی این کشور تحقیقاتی را در این 
خصوص آغاز کرده است. به گزارش ایسنا، به نقل از وب سایت 
روزنامه ترکیه، به دنبال عملیات های سازماندهی شده در سراسر 
قرقیزستان جهت کودتا علیه دولت منتخب، ۱۱۰ سرباز و 
مقام بازداشت شدند. رسانه های قرقیزستان ویدئویی را از این 
عملیات منتشر و گزارش کردند که یک گروه در این کشور 
در حال آماده سازی برای سرنگونی دولت سادیر جاپاروف، 
رئیس جمهوری قرقیزستان بود؛ اما هنوز اطلاعاتی درباره افراد 
دستگیر شده توسط نیروهای امنیتی قرقیزستان در دست 
نیست. در سال ۲۰۲۱، باکتیبک جاتیگنوف، نماینده مجلس 
قرقیزستان به ظن برنامه ریزی برای کودتا بازداشت و پس از انجام 
تحقیقاتی مشخص شد که قصد داشت با برنامه هایش مبنی بر 

کودتا و اعتراضات در این کشور، قدرت را به دست بگیرد.

تودیع چاووش اوغلو و معارفه فیدان
با خداحافظی »مولود چاووش اوغلو«، وزیر امور خارجه سابق 
ترکیه، »هاکان فیدان« در میانه پیام های تبریک همتایانش در 
جهان، کار خود را در وزارت خارجه ترکیه آغاز کرد. طبق گزارش 
رسانه های ترکیه، »مولود چاووش اوغلو«، وزیر امور خارجه 
سابق ترکیه، جای خود را به »هاکان فیدان«، وزیر خارجه جدید 
سپرده و با کارکنان وزارت خارجه خداحافظی کرد. خبرگزاری 
»آناتولی« ترکیه در گزارشی نوشت: هاکان فیدان، در حالی 
کار خود را آغاز خواهد کرد که همچنان پیام های تبریکی از 
همتایان خود در اتحادیه اروپا و همچنین مقامات سایر کشورها 
به مناسبت انتصابش دریافت می کند. شنبه )سوم ژوئن( بود که 
»رجب طیب اردوغان« به عنوان پیروز انتخابات و رئیس جمهور 
ترکیه برای پنج سال دیگر، ترکیب کابینه جدید دولت آنکارا را 

اعلام کرد. فیدان پیش از این وزیر اطلاعات ترکیه بود.

سفر رئیس جمهور ونزوئلا   به عربستان 
رئیس جمهور ونزوئلا در راس یک هیأت سیاسی و برای 
رایزنی با مقامات سعودی وارد جده شد. »نیکلاس مادورو«، 
رئیس جمهور ونزوئلا در راس یک هیأت سیاسی متشکل از 
وزرای کابینه اش وارد عربستان سعودی شد. رئیس جمهور 
ونزوئلا و هیأت همراهش مورد استقبال مقامات سعودی در 
فرودگاه بین المللی جده قرار گرفت. رسانه های ونزوئلایی هم 
گزارش دادند که مادورو که به همراه همسرش، وزرای امور 
خارجه و ارتباطات و دیگر مقامات وارد جده شده، با »سلمان بن 
عبدالعزیز«، شاه سعودی و »محمد بن سلمان«، ولی عهد این 
کشور دیدار خواهد کرد. تیم مطبوعاتی همراه رییس جمهور 
ونزوئلا در توئیتی نوشت: سفر مادورو به جده، دومین شهر مهم 
پادشاهی عربستان سعودی، در چارچوب و دستورکار کاراکاس 
با هدف تقویت اتحادهای سیاسی، مناسبات دیپلماتیک و 

مسائل حوزه انرژی قرار دارد.

علیرضا کوشک جلالی، کارگردان 
پیشکسوت تئاتر ایران، قرار است از 
۱۶ خرداد نمایش »روبینسون و 
کروزو« را روی صحنه ببرد. سعید 
برجعلی و حسین جدی ۲ بازیگر 
این اثر نمایشی هستند. علیرضا 
آغاز )تهیه کننده(، رها  جهانشاهی  
)مجری طرح(، سید عبدالحسین 
میرداماد )مدیر پروژه(، علیرضا 
صحنه  )طراح   کوشک جلالی 
بیاتی  محمدحسین  لباس(،  و 
جمشیدی  مصطفی  همراهی  و 
امیرمحمد  پوستر(،  )طراح 
 جمشیدی )دستیار کارگردان( 
و... دیگر عوامل این پروژه هستند.

جورج کلونی فیلم جدید »پسران 
در قایق« را آخر سال ۲۰۲۳ راهی 
سینماها می کند. »پسران در قایق« 
فیلم جدیدی که جورج کلونی برای 
مترو گلدوین مایر کارگردانی کرده 
 دوشنبه ۲۵ دسامبر اکران می شود. 
گفته شده استودیو قصد دارد فیلم 
را زمانی اکران کند که بیشترین 
خانواده ها به سینما می روند. جوئل 
ادگرتون و... از جمله بازیگران فیلم 
هستند. روز کریسمس هم موزیکال 
برادران وارنر با عنوان »رنگ بنفش« 

به نمایش درمی آید.

بهمن کامیار:
»لاک پشت« در انتظار تابستان است

بهمن کامیار، تهیه کننده و کارگردان سینما از تدارک برای 
تولید فیلم سینمایی »لاک پشت« در تابستان امسال خبر داد. 
کامیار در گفت وگو با »مهر« گفت: براساس پروانه ساختی که 
برای »لاک پشت« دریافت کرده ایم در حال برنامه ریزی هستیم 
تا در صورت فراهم آمدن شرایط پیش تولید کار را آغاز کنیم و 
آن را به مرحله تولید برسانیم. وی ادامه داد: این فیلم یک درام 
روان شناسانه است که قصه آن در شهر تهران می گذرد و به همین 
دلیل تمام فرآیند تصویربرداری ما در شهر تهران خواهد بود. 
سعی می کنیم بعد از فرآیند پیش تولید اوایل تابستان همین 
امسال فیلمبرداری کار را آغاز کنیم. کامیار که پیش تر برای فیلم 
سینمایی »یک بغل دریا« پروانه ساخت دریافت کرده بود، درباره 
سرانجام آن پروژه بیان داشت: متأسفانه با توجه به اینکه با بحران 
کرونا مواجه بودیم، تولید این فیلم در همان مقطع متوقف شد و 
بعد از آن هم دیگر شرایط تولید آن پروژه مهیا نشد و به تعبیری 
آن کار به طور کامل تعطیل شده است. این تهیه کننده درباره 
جذب سرمایه گذار برای پروژه جدید خود هم اظهارکرد: در حال 
حاضر شرایط برای تولید فیلم »لاک پشت« مهیاست و امیدوارم 
بتوانیم مقدمات کار را هم فراهم بیاوریم و طبق برنامه ای که داریم 

بتوانیم تولید را در اوایل فصل تابستان کلید بزنیم. 

سیـــنما
دورخیز »لوپتو« برای اکران در روسیه

سازمان سینمایی »سوره« برای نخستین بار در بازار فیلم مسکو 
که هر ساله در کشور روسیه برگزار می شود، حاضر شد و تازه ترین 
آثار خود را در این بازار بین المللی به نمایش گذاشت. بازار فیلم 
مسکو از ۲۹ تا ۳۱ ماه می  برابر با ۸ الی ۱۰ خرداد در شهر مسکو 
روسیه برگزار شد و سازمان سینمایی سوره یکی از شرکت های 
بین المللی بود که در این بازار جهانی حضور داشت. الهه طاهایی، 
مدیر مرکز بین الملل سازمان سینمایی سوره در گفت وگو با »مهر« 
گفت: امسال، نخستین باری بود که سازمان سینمایی سوره در 
بازار فیلمِ مسکو حضور داشت و این اهمیت بسزایی برای ما دارد. 
وی در ادامه افزود: در این بازار فیلم، بیش از ۱۵۰۰ نفر از مدیران 
سطح بالای صنعت فیلم، شرکت های توزیع و تولید معتبر روسیه 
و کشورهای مستقل مشترک المنافع )C. I. S( حاضر بودند. 
طاهایی بیان کرد: تمامی آثار اخیر سازمان سینمایی سوره از جمله 
فیلم های سینمایی »عطرآلود«، »در آغوش درخت«، »استاد«، 
»ضد«، »هناس«، »شادروان«، »بیرو« و »ای مو« نمایش داده 
شد. وی در پایان تاکید کرد: انیمیشن سینمایی »لوپتو« به صورت 
اختصاصی برای نمایش در روسیه معرفی شد و ممکن است 
به زودی قرارداد اکران آن با این کشور بسته شود. بازار فیلم مسکو 
تنها بازار جهان است که فروشندگان بین المللی و خریداران روسیه 

و کشورهای مستقل مشترک المنافع را به هم متصل می کند.

بیژن میرباقری مطرح کرد

چشم امید »ناطور« به اکران »هنر و تجربه«
   می دانم مخاطب خاص دارم

روح ا... سهرابی:

صرف تولید چند فیلم کودک و نوجوان شرایط ایده آلی را ایجاد  نمی کند 
مدیرکل نظارت بر عرضه و نمایش فیلمسازمان سینمایی با بیان 
این که ما دچار یک عقب ماندگی تاریخی در سینمای کودک و نوجوان 
هستیم، گفت: صرفا، تولید چند فیلم کودک و نوجوان شرایط ایده آلی را 
ایجاد نمی کند. روح ا... سهرابی در گفت وگو با برنامه رادیویی سینماگرام 
اظهارداشت: نگاه دولت در وهله اول به سینمای کودک و نوجوان نباید 
نگاه اقتصادی و سودآوری باشد. سینمای کودک و نوجوان را نباید تمام و 
کمال به میزان مخاطب و فروش گره بزنیم و از اثربخشی آن غافل باشیم. 
راه اندازی صندوق پروانه به عنوان یکی از رویکردهای جدید سازمان 
سینمایی برای شروع و اتصال به مراحل بعدی حمایت جدی از سینمای 
کودک و نوجوان اقدامی مطلوب بوده است. وی در این برنامه که نخستین 
قسمت آن به موضوع بررسی وضعیت سینمای کودک و نوجوان اختصاص 
داشت، افزود: در زمان حاضر حدود ۲۰۰ متن و طرح فیلمنامه کودک 
و نوجوان به صندوق پروانه بنیاد سینمایی فارابی رسیده و از این میان 
قرار است ۴ فیلم تولید شود. سهرابی گفت: اگر بتوانیم نهادها و مراکزی 
که به نوعی وظیفه حمایت از فرهنگسازی برای کودک و نوجوان را دارند، 
پای کار بیاوریم، سینما به عنوان یکی از مهم ترین ابزارهایی که می تواند 

کمک کننده باشد، کار خود را خواهد کرد. همان طور که برعکس آن نیز 
ممکن است و پرداخت ناصحیح و ارائه اثری بدون مراقبت می تواند به 
این گروه سنی آسیب بزند. مدیرکل نظارت بر عرضه و نمایش سازمان 
سینمایی اظهارکرد: رسیدن به این هدف اقدام همه ارگان های مرتبط 
را می خواهد و صرف تولید چند فیلم کودک و نوجوان با بودجه محدود 
سازمان سینمایی شرایط ایده آلی را ایجاد نخواهد کرد. لازمه  آن حمایت 
نهادهایی مانند شهرداری، کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، 
سازمان اوج، حوزه هنری و… است. وی با اشاره به توجه سازمان سینمایی 
به تسهیل اکران آثار سینمایی کودک و نوجوان خاطرنشان کرد: روند 
روی پرده رفتن دست کم یک فیلم کودک و نوجوان در سبد اکران هر 
دوره حداقل از یکسال و نیم گذشته تاکنون مدنظر بوده است و حتی این 
تعداد گاهی بیشتر هم شده و به دو یا سه فیلم از این ژانر رسیده است. 
سهرابی خاطرنشان کرد: با این وجود ما دچار یک عقب ماندگی تاریخی 
در سینمای کودک و نوجوان هستیم و این به یک یا چند سال اخیر هم 
برنمی گردد. سینماگرام با اجرا و سردبیری میثم کریمی به طور زنده از 

رادیو نمایش ردیف ۱۰۷/۵ مگاهرتز پخش می شود.


